
Zápis ze zasedání
Zastupitelstva obce Tehov č. 2022-29

konaného dne 11. 3. 2022 od 20:00
v zasedací místnosti Obecního úřadu Tehov

Prezence

Přítomni David Hlouch
Kateřina Ruszová
Marcela Konečná
Martin Landa
Jiří Pilný
Michal Straka

Omluveni Jakub Kajzler
Jakub Novotný
Petr Zajíček

Neomluveni

Zahájení zasedání zastupitelstva
Zasedání Zastupitelstva obce Tehov zahájil ve 20:05 starosta obce David Hlouch (dále také jako
„předsedající“).

Předsedající konstatoval, že zastupitelstvo bylo řádně svoláno a z prezenční listiny přítomných
členů zastupitelstva (příloha č. 1) konstatoval, že přítomno je 6 členů zastupitelstva (z celkového
počtu všech 9 členů zastupitelstva), a zastupitelstvo je tedy usnášeníschopné (§ 92 odst. 3
zákona o obcích).

Předsedající konstatoval, že zápis ze zasedání č. 28 byl zveřejněn na úřední desce a nebyly k
němu vzneseny připomínky. Předsedající upozornil, že kromě zápisu nebude ze zasedání
pořizován zvukový ani obrazový záznam a připomněl, že je zasedání živě přenášeno do
internetového vysílání prostřednictvím veřejně přístupné aplikace na odkazu zveřejněném v
pozvánce na zasedání.

Předsedající dále upozornil přítomné na dodržování mimořádných opatření v souvislosti s
epidemií COVID-19.

1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu ze zasedání
Předsedající navrhl, aby zapisovatelkou byla Kateřina Ruszová a ověřovateli zápisu Jiří Pilný a
Martin Landa.



Zápis č. 2022-29 ze zasedání Zastupitelstva obce Tehov konaného dne 11. 3. 2022

Navržení nominaci přijali. Nebyly vzneseny protinávrhy.

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům.

Návrh usnesení č.1/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov určuje zapisovatelkou Kateřinu Ruszovou a ověřovateli zápisu Jiřího
Pilného a Martina Landu.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 1/29/2022 schváleno.

2) Schválení programu zasedání
Předsedající seznámil přítomné s návrhem programu v souladu s pozvánkou předanou členům
zastupitelstva a v souladu s informací zveřejněnou na úřední desce.

K návrhu programu vznesl pan Straka návrh úpravy - doplnění bodu 4 navrženého programu o
rozpočtové opatření 1/2022. K. Ruszová zmínila příchozí žádost o podporu neziskové organizace
Linky bezpečí, která bude zařazena pod bod Veřejná finanční podpora.

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům.

Předsedající dal hlasovat o programu zasedání ve znění navržených úprav.

Návrh usnesení č. 2/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov schvaluje program zasedání zastupitelstva v předloženém znění:

1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu ze zasedání

2) Schválení programu

3) Pomoc Ukrajině

4) Rozpočet 2022 a rozpočtové opatření 1/2022

5) Veřejná finanční podpora

6) Různé

7) Diskuze

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 2/29/2022 bylo schváleno.

3) Pomoc Ukrajině
Předsedající uvedl bod a seznámil zastupitele a přítomnou veřejnost s úpravami a činnostmi,
které probíhají v č.p. 6 (budova v centru obce patřící obci).

Starosta: Starší a delší dobu neužívaný byt v objektu č.p.6 se pomocí najatých řemeslníků, kteří
nám vyšli vstříc s termíny, Technických služeb Tehov, zaměstnanců obce, dobrovolných hasičů a s
řadou dobrovolníků snažíme urychleně dostat do stavu vhodného k obývání rodinami uprchlíků
(žen a dětí) z Ukrajiny. V této chvíli máme kapacitu pro 3 matky s dětmi. Děkuji všem, kdo
nezištně pomáhají, zejména členům a členkám Hasičského spolku a jednotky dobrovolných
hasičů, Tehovského kulturního spolku, mnoha dárcům a mnoha dobrovolníkům, kteří pomohli a
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stále pomáhají svou prací i finančními příspěvky. Celkové náklady obce ještě nejsou vyčísleny a
pravděpodobně budou v čase narůstat. S ohledem na časový horizont bude prostor pro uprchlíky
poskytován zpočátku zcela zdarma, dále za náklady, a postupně, až se situace stabilizuje,
budeme dle možností ubytovaných zvažovat pronájem prostor.

Dále ve spolupráci s ředitelkou ZŠ a MŠ Tehov probíhá příprava zázemí pro dětskou adaptační
skupinu s výukou českého jazyka pro děti 5-15 let (byl zveřejněn inzerát pro zájemce), při pobytu
delším než 3 měsíce je nutné, aby děti pokračovaly v povinné školní docházce. Předpokládáme
spolupráci se Světicemi a Klokočnou. Vše se bude odvíjet od počtu dětí a samozřejmě od dalšího
vývoje situace.

M. Konečná: Je objekt č.p. 6 pojištěný?

Starosta: Ano je plně pojištěný od nabytí do majetku obce na odhadní hodnotu nemovitostí,,
samozřejmostí jsou rovněž povinné revize (elektřina, plyn, komín), v objektu budou osazena čidla
kouře a plynu a hasičský přístroj, připravujeme pravidla pro obyvatele domu, samozřejmě zákaz
kouření v celém objektu.

Kromě této lokální materiální pomoci navrhuji poskytnout z rozpočtu obce se zastupiteli již
předjednanou finanční pomoc Ukrajině. Nabízí se dvě základní formy finanční pomoci - přímá
pomoc Ukrajině, například prostřednictvím ukrajinské ambasády, kdy tyto finance budou použity
dle uvážení státu Ukrajina, nejspíše však na obranné prostředky do konfliktu s agresorem. Druhá
možnost je příspěvkem na řešení humanitární krize, jak na území Ukrajiny tak i v rámci našeho
prostoru, kam prchají statisíce obyvatel Ukrajiny. V tomto směru se jeví jako nejvhodnější větší
organizace, které v místě aktivně působí a mají letité zkušenosti s tímto druhem pomoci. Např.
Červený kříž, nebo Člověk v tísni, který k tomuto účelu zřídil konto SOS Ukrajina.

Z předběžného názorového průzkumu mezi zastupiteli výrazně převážil názor k přispění na
humanitární účely a v tuto chvíli ve výši 100 tis. Kč, jak je formulováno v návrhu usnesení.

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům.

p. Horák: Pokud by se využilo, nabízím poskytnutí křesla do objektu.

Starosta: Děkujeme, pane Horáku, aktuálně máme již objekt prakticky zcela vybaven a mnoho z
nabídnutého nábytku jsme museli odmítnout. Zvažte nabídku na jiných místech, kde bydlení pro
uprchlíky teprve připravují, inzerci, nebo nábytkové banky.

Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení.

Návrh usnesení č. 3/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje finanční podporu na humanitární pomoc lidem
postiženým válečným konfliktem na Ukrajině a to formou daru ve výši 100.000,- Kč obecně
prospěšné společnosti Člověk v tísni, o. p. s. na konto SOS UKRAJINA a souhlasí s úpravami a
poskytnutím obecního bytu v domě č.p.6 pro účely ubytování uprchlíků.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 3/29/2022 bylo schváleno.

4) Rozpočet 2022 a rozpočtové opatření 1/2022
Předsedající uvedl bod a předal slovo předsedovi finančního výboru.
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M. Straka: Při přípravě rozpočtu došlo k drobné chybě z důvodu chyby v psaní, nesedí součet
příjmů rozpočtu. Nesrovnalost činí 2000,- Kč - o tuto částku jsou správně nižší příjmy i výsledek
rozpočtu. Provedli jsme s paní účetní opravu.

Dále z důvodu metodické změny v rozpočtové skladbě a schválení podpory Ukrajině /
ukrajinských uprchlíků navrhuji přijetí rozpočtového opatření č. 1/2022 (viz příloha č. 2).

Před hlasováním dal předsedající možnost vyjádřit se přítomným občanům.

Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení.

Návrh usnesení č. 4/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2022 (příloha č. 2).

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 4/29/2022 bylo schváleno.

5) Veřejná finanční podpora
Předsedající uvedl bod a předal slovo místostarostce.

Místostarostka: V průběhu ledna jsme obdrželi 5 žádostí o VFP od 3 místních spolků. Všechny
žádosti byly postoupeny finančnímu výboru. Dnes je první zasedání od data ukončení prvního kola
žádostí (31.1.2022). Prosím p. Straku, aby se vyjádřil k formálním náležitostem žádostí.

M. Straka:  Žádosti splňují formální náležitosti. V rozpočtu je na tyto účely dostatek prostředků.

Předsedající otevřel diskusi. Vzhledem k tomu, že se jedná o místní spolky, které na své aktivity již
v minulosti žádaly, aktivity proběhly v souladu se žádostmi a vždy bylo vše řádně vyúčtováno, v
diskusi nebyly k žádostem další dotazy a připomínky.

Před hlasováním vyzval předsedající přítomné k vyjádření případných střetů zájmů a dal možnost
vyjádřit se přítomným občanům.

Místostarostka: Hlásím možný střet zájmů, jsem členkou místního spolku OS Tehov, z.s.

Starosta: Rovněž hlásím možný střet zájmů, moje manželka je členkou téhož spolku.

Předsedající dal hlasovat o návrhu usnesení.

Návrh usnesení č. 5/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu OS Tehov, z.s. na
Oslavy výročí 10 let od založení folklórního souboru Svatojánek ve výši 4.500,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 5/29/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 6/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Český
rybářský svaz, z.s. místní organizace Tehov na Činnost spolku v roce 2022 ve výši 22.000,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 6/29/2022 bylo schváleno.
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Návrh usnesení č. 7/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - nohejbalový turnaj” ve výši 4.500,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 7/29/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 8/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - běh osadou” ve výši 4.500,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 8/29/2022 bylo schváleno.

Návrh usnesení č. 9/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - turnaj stolní tenis” ve výši 5.500,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 9/29/2022 bylo schváleno.

Místostarostka: Včera jsme obdrželi žádost o příspěvek na provoz Linky bezpečí, žádají obec o
příspěvek ve výši 5000,- Kč formou daru.

M. Straka: Domnívám se, že by měli žádat o dotaci formou VFP, jako každý jiný spolek. Navíc
podpora těchto služeb by, dle mého názoru, měla být zajištěna na vyšší úrovni, měl by to dotovat
stát.

Místostarostka: Já si myslím, že lokální neziskové aktivity vyžadují jiný druh podpory. Zde se
jedná o charitu, podobně jako třeba dnes již diskutovaná organizace Člověk v tísni. Nejedná se o
místní spolek, který pořádá neziskovou akci pro místní obyvatele. VFP je primárně určena na
podporu místních kulturních, sportovních, společenských či jinak zajímavých aktivit, jejichž
hlavním účelem není dosahování zisku. Provozovatelé Linky bezpečí nemohou jednoduše žádat
o podporu v každé obci dle jejího individuálního režimu. Jde o to, zda se zastupitelé shodnou, že
podpora tohoto druhu pomoci našim občanům je vhodná a potřebná.

Osobně se domnívám, že zvláště v dnešní době, kdy děti slyší v médiích denně o válce, rodiče
mnohdy s dětmi nemohou, nezvládají nebo nechtějí situaci adekvátně probírat, Linka bezpečí je
ještě potřebnější než kdy dříve. Číslo je snadno dohledatelné, služba je dostupná všem, i dětem
z naší obce. Myslím, že pokud podporujeme sociální pomocí uprchlíky, neměli bychom
zapomínat ani na naše občany. Samozřejmě by tyto neziskové organizace měl zejména
podporovat stát, ale podle mého názoru jsou Linka bezpečí a Člověk v tísni velmi podobné
organizace, které cílí na ohrožené skupiny obyvatel.

M. Landa: Nelze srovnávat tyto dvě organizace ani druh podpory, vždyť na Ukrajině je válka!

Místostarostka: Ano, situace je jiná, diskutujeme také o zcela jiné výši podpory. Jestli chceme
podporovat charitu, nebo ne, je na zastupitelích. Argument "zda by to měly financovat zrovna
menší obce" platí pro obě organizace úplně stejně.
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Starosta: Souhlasím s tím, co zaznělo z úst paní místostarostky. Jakkoliv je pravda, že by se o
tyto služby měl starat stát, v mnoha oblastech se to zkrátka neděje a roli státu suplují neziskové
organizace. Linka bezpečí je historicky konzistentním a stabilním poskytovatelem specifické
služby, která má přímý dopad na bezpečnost našich blízkých, zejména těch ve slabším
postavení, kteří se nemají komu svěřit. Je jen na našem rozhodnutí, jestli při zhruba 1100
obyvatelích naší obce a procentu populace, které Linku bezpečí využije, považujeme přímou
finanční podporu za důvodnou. Já se domnívám, že v přiměřené výši důvodná je. V současné
situaci to platí dvojnásob - stresu přibývá v rodinách i ve společnosti obecně každým dnem.

S odkazem na žádost prostřednictvím programu veřejné finanční podpory obce nesouhlasím. Ta
je koncipována jako transparentní způsob poskytování financí na podporu aktivit místních spolků
a osob působících v naší obci. Pro celostátně působící organizace je takový požadavek z
hlediska fundrisingu přinejmenším nepraktický.

Návrh usnesení č. 10/29/2022:

Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje jednorázovou finanční podporu spolku Linka
bezpečí z.s. formou daru ve výši 5.000,- Kč.

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0 Usnesení č. 10/29/2022 bylo schváleno.

9) Různé
Předsedající stručně informoval přítomné o aktuálním dění v obci a na úřadě:

● V objektu č. p. 6 probíhá v rámci přípravy na poskytnutí bytu uprchlíkům z ukrajiny rovněž
úprava kanalizační přípojky. Ta bude provedena tak, aby svojí kapacitou a průřezem
neomezila různé možnosti následného využití pozemku usedlosti č.p.6 (například dům s
byty).

● V rámci projekční přípravy místních komunikací jsme získali stavební povolení na úpravy
místních komunikací v ul. Slunečná a v lokalitě křižovatky Hasičská, Dlouhá a Panská.

● Čekáme na nabídku na opravu ulice Laňkova.
● V úterý bylo svazkem obcí REGION JIH vyhlášeno výběrové řízení na zhotovitele kompletní

projektové přípravy a obstarání příslušných povolení pro zkapacitnění vodovodních
spotřebišť Tehov a Světice. Předpokládaná cena zakázky je 1,5 mil. Kč, projektová příprava
bude hrazena napůl s obcí Světice.

● Dovoluji si i touto cestou informovat zastupitelstvo i veřejnost, že smlouva s bankou
Sberbank nebyla z mé strany uzavřena, obec si u banky neotevřela žádný účet a finanční
prostředky obce nebyly do této banky vůbec poukázány. Nepředpokládám, že by to
předkladatel návrhu nebo kdokoliv další vnímal jako problém. Naopak se domnívám, že
došlo přesně na má a nejen má varující slova z minulého zasedání a jen s velkým štěstím
jsme nepřišli o 20 milionů korun z obecní kasy.

Michal Straka: S ohledem na situaci kolem Sberbank se pokouším oslovit znovu finanční ústavy
ohledně úročení našich volných prostředků, budu informovat zastupitele, jakmile budu mít více
nabídek.

Michal Straka: Prosím, zda bychom mohli na příštím zasedání dostat aktualizaci, jak si stojíme s
plánem investic a jeho plněním.
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10) Diskuze
Bez příspěvku.

Předsedající poděkoval všem přítomným za účast na zasedání,
popřál všem klidný večer

a ukončil zasedání ve 21:31 hodin.

Přílohy zápisu

Příloha č. 1: Prezenční listina

Příloha č. 2: Rozpočtové opatření č. 1/2022

Příloha č. 3: Žádost o podporu Linky bezpečí, z.s.

Přehled schválených usnesení
Usnesení č.1/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov určuje zapisovatelkou Kateřinu Ruszovou a ověřovateli zápisu Jiřího
Pilného a Martina Landu.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 2/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov schvaluje program zasedání zastupitelstva v předloženém znění:

1) Určení zapisovatele a ověřovatelů zápisu ze zasedání
2) Schválení programu
3) Pomoc Ukrajině
4) Rozpočet 2022 a rozpočtové opatření 1/2022
5) Veřejná finanční podpora
6) Různé
7) Diskuze

Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 3/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje finanční podporu na humanitární pomoc lidem
postiženým válečným konfliktem na Ukrajině a to formou daru ve výši 100.000,- Kč obecně
prospěšné společnosti Člověk v tísni, o. p. s. na konto SOS UKRAJINA a souhlasí s úpravami a
poskytnutím obecního bytu v domě č.p.6 pro účely ubytování uprchlíků.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 4/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje rozpočtové opatření č. 1/2022 (příloha č. 2).
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 5/29/2022:
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Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu OS Tehov, z.s. na
Oslavy výročí 10 let od založení folklórního souboru Svatojánek ve výši 4.500,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 6/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Český
rybářský svaz, z.s. místní organizace Tehov na Činnost spolku v roce 2022 ve výši 22.000,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 7/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - nohejbalový turnaj” ve výši 4.500,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 8/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - běh osadou” ve výši 4.500,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 9/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje veřejnou finanční podporu spolku Spojené
osady Údolí Raků z. s. na “Sportovní akce - turnaj stolní tenis” ve výši 5.500,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Usnesení č. 10/29/2022:
Zastupitelstvo obce Tehov po projednání schvaluje jednorázovou finanční podporu spolku Linka
bezpečí z.s. formou daru ve výši 5.000,- Kč.
Výsledek hlasování: Pro: 6 Proti: 0 Zdrželi se: 0

Zápis byl vyhotoven dne 11. 3. 2022

Zapisovatel: Kateřina Ruszová

Ověřovatelé: Jiří Pilný

Martin Landa

Starosta obce: David Hlouch
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